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خبر
دنیای هوادار یاد وخاطره شهداء بویژه

 برادران شهید »احمد« و »داوود آجرلو« 
را گرامی می دارد

گزارش

»مدیرکلدفترنظارتوپایشمصرففرآورده
هایسلامتمحورسازمانغذاودارو«:

مردمداروهایتاریخگذشتهرا
بهداروخانههاتحویلدهند

»نوشین محمد حسینی« -مدیرکل دفتر نظارت و پایش مصرف 
فرآورده های سلامت محور سازمان غذا و دارو- اعلام کرد که 
مردم داروهای تاریخ گذشته منازل را جمع آوری و به داروخانه 
ها تحویل بدهند. وی روز شنبه در نشست خبری مجازی به 
مناسبت پویش ملی دارو زباله نیست ۱۵ اسفند ۱۴۰۰ تا ۱۵ 
فروردین ۱۴۰۱ افزود: دارو زباله نیست و نباید افراد داروهای 

تاریخ گذشته را در سطل زباله بیاندازند.
وی با تایکد براینکه داروهای تاریخ گذشته نباید دور انداخته 
شود، گفت: مردم داروها را در بسته ای جمع آوری کرده و در 
اختیار داروخانه ها قرار دهند زیرا امسال با کمک همکارانمان 
که دوستدار محیط زیست هستند، این امکان فراهم شده تا 
داروهای تاریخ گذشته توسط باکس هایی از داروخانه ها جمع 
آوری و توسط شرکت های امحا کننده دارو بی خطر شده و از 

طریق علمی دفع می شوند.
حسینی تاکید کرد: ۲۵ میلیون خانواده ایرانی داریم اگر هر 
خانواده ۱۰۰ گرم دارو وارد طبیعت کنند بالای ۲۵ هزار تن می 
شود که برای طبیعت ضرر دارد و با پویش دارو زباله نیست 
باید به مردم آموزش دهیم که آنها را جمع آوری کرده و به 

داروخانه ها تحویل دهند.
این مقام مسوول تصریح کرد: در پویش های قبلی آموزش 
های کامل را ارایه دادیم که داروهای بی خطر و خطرناک 
کدامند، آنتی بیوتیک ها از جمله داروهایی بوده که برای 
سلامت خطرآفرین هستند و اگر منطقی تجویز و مصرف شوند 

نباید دور ریز داشته باشیم.
به گفته حسینی، آنتی بیوتیک ها باید به اندازه نیاز بیمار 
توسط پزشک تجویز شود و اگر به دلیل حساسیت دارویی، 
ناقض ماندن دوره درمان و غیره در منزل وجود داشته نباید 
در سطل زباله انداخته شود زیرا از طریق آب های زیر زمینی 

به چرخه زندگی برگشته و مقاومت میکروبی ایجاد می شود.
درمان  شدن  طولانی  باعث  میکروبی  مقاومت  افزود:  وی 
بیماریهای عفونی شده و حتی امکان درمان هایی مانند پیوند 
و شیمی درمانی را کمتر می کند و به هیچ عنوان داروها را 
مردم در زباله نیاندازند زیرا سرطان نزا بود و از طبیعت حذف 
نمی شوند. به عنوان مثال هورمون ها از جمله داروهایی بوده 
که اگر بی رویه مصرف و دور ریخته شوند به چرخه طبیعت 

بازگشته و مشکلات جدی را برای سلامت ایجاد می کنند.
وی از مردم خواست وسایل تیز و برنده مانند سوزن ها، اندازه 
گیری قندخون و انواع داروها را در یک ظرف بطری ریخته و به 

داروخانه ها ارایه دهند.
این مدیرکل با اشاره به پویش ملی دارو زباله نیست، گفت: در 
این پویش که هر سال برگزار می کنیم تلاشمان بر آن است 
که با آگاهی رسانی درباره نحوه امحاء درست داروها و جمع 
آوری درست داروهای تاریخ گذشته از ورود به چرخه طبیعت 

جلوگیری کنیم.
حسینی اظهار داشت: در زمینه پسماندهای دارویی صنایع 
داروساز،  فنی  به حضور مسوولان   توجه  با  داروخانه ها  و 
از  دارویی خطرناک  پسماندهای  که  است  راحت  خیالمان 
این دو طریق وارد سیستم طبیعت نمی شود و داروخانه ها 
و همچنین پخش ها و صنایع دارویی، داروهایی را که به هر 
شکلی ناخواسته شده یا تاریخ شان گذشته و غیره از سوی 
شرکت های امحاگر بزرگ جمع آوری و بی خطر می شوند تا 

کمترین آسیب را برای سلامت مردم داشته باشند.

سرمقاله

یکپرسشاز»معاونتساختوتوسعهراهآهن«؛

احداثِ راه آهن در ایران کیلومتری چند؟

روحانی«  »حسن  ریاست  به  دوازدهم  و  یازدهم  دولت  در 
اتفاقات اقتصادی بسیاری روی داد که اثرات مخرب اجتماعی 
عمده ای بر جای گذاشت. البته علی رغم ضعف های پرشماری 
که به عملکرد دولت روحانی وارد است، اقداماتِ ایشان در 

زمینه ی احداث راه و راه آهن قابل دفاع و تقدیر است.
باتوجه به آمارهای موجود و محاسبه طولِ شبکه  ریلی و 
جاده ای احداث شده در دوره هشت ساله ریاست جمهوری 
ایشان و مقایسه ی آن با شبکه های قبلی که طی سالیانِ 
طولانی احداث شده بود، می توانیم در این زمينه به دولت 

حسن روحانی نمره قبولی بدهیم.
جدا از راه آهن های به سرانجام رسیده در دولت های یازدهم 
میانه  دو خطه  غرب)کرمانشاه(،  راه آهن  نظیر  دوازدهم،  و 
- بستان آباد )۴۴ کیلومتری تبریز(، قزوین - رشت، تهران - 
همدان، یزد - اقلید فارس و خطوط دوم تهران - قزوین و 
بندرعباس به بافق؛ خطوطِ نیمه کاره دیگری هم از آن دوران به 
دولتِ سیزدهم به ارث رسید که مهم ترین آن ها راه آهن چابهار 
- زاهدان به طولِ ۶۲۸ کیلومتر است که با احتساب خطوط 
افزایش می یابد و همچنین  به ۷۳۰ کیلومتر  ایستگاهی 
پروژه راه آهن های رو به پایان همدان به سنندج، میانه به 
اردبیل، رشت به بندر انزلی و بندر کاسپین، خط انحرافی ازنا 
- بروجرد - خرم آباد به اندیمشک در مسیر راه آهن جنوب، 
مسیر استراژیک تربیت حیدریه به بیرجند و ادامه ی آن تا 
زاهدان و اتصال به مسیر در دست احداث زاهدان به چابهار 
و مسیر ریلی اصفهان به الیگودرز و ازنا به همراه خط آنتنی 
همدان - ملایر برای اتصال راه آهن همدان به مسیر ریلی غرب 
)کرمانشاه( را می توان نام ببریم که با ادامه ساخت و اتمام هر 

یک از پروژه های ریلی مذکور، افتخار افتتاح و راه اندازی آن  ها 
به دولتِ سید ابراهیم رئیسی خواهد رسید.

در میان این پروژه های نیمه کاره راه آهن در کشورمان، مسیر 
ریلی چابهار به زاهدان از اهمیت ترانزیتی و استراتژیکی بسیار 
زیادی برخوردار است که با تکمیل و راه اندازی آن، مسیر حمل 
کالاهای صادراتی هند به سوی افغانستان و کشورهای آسیای 
میانه)CIS( هموار خواهد شد و درآمد ترانزیتی قابل توجه ای 
را نصیب راه آ هن ایران خواهد نمود که جدا از مباحث مالی، 
دستاوردهای سیاسی عمده ای برای ایران در برابر همسایگان 
مسائل  در  و  داشت  خواهد  شرقی مان  شمال  و  شمالی 

ژئوپولیتیکی منطقه، یاری بخش دولت ایران خواهد بود.
اگرچه دولت  های قبلی و کنونی با درک اهمیتِ موضوع، 
اصرار بر تعجیلِ پیمانکاران در به سرانجام رساندن این پروژه ی 
بزرگ ریلی داشته و دارند، ولی با نگاهی اجمالی به اعداد و 

ارقام اعلام شده برای احداثِ این خط، تردیدهایی نسبت به 
نحوه محاسبه فهرست بها از سوی کارشناسان سازمان برنامه و 
بودجه و تعدیلِ آن از سوی کارفرمای این پروژه یعنی وزارت 

راه و شهرسازی به وجود می آید!؟
در آخرین مصاحبه معاونت محترم ساخت و توسعه راه آهن 
به عنوان مجری طرح ریلی چابهار - زاهدان، ایشان اعلام کردند 
که از ۵۵۰ میلیون یورویی که قرار بود از حساب صندوق 
توسعه ملی به این خط اختصاص یابد، تاکنون ۲۰۰ میلیون 
یورو پرداخت شده و علاوه بر ۳۵۰ میلیون یوروی باقی مانده، 
۵۰۰۰ میلیارد تومان دیگر براساسِ ثبت در حساب دفتری 
هزینه شده، باید پرداخت گردد. اگر فرض را بر همین دو 
آیتم مالی به عنوان کل هزینه پروژه مذکور بگذاریم، هزینه 
دریافت شده از سوی پیمانکار طرح حدود ۲۲ هزار میلیارد 
تومان می شود که اگر بر ۷۳۰ کیلومتر طول پروژه تقسیم 

کنیم، هزینه  احداث هر کیلومتر از راه آهن مذکور، بالغ بر ۳۰ 
میلیارد تومان می شود که تجزیه و تحلیل این مبلغ کمی 
دشوار و غیر قابل هضم است و اگر رقم مذکور را کوچک تر 
کنیم، هزینه احداث هر متر از مسیر ریلی چابهار به زاهدان 
بالغ بر ۳۰ میلیون تومان می شود که علی رغم تورم موجود، 

بسیار زیاد است.
در واقع اگر تمام مسیر را تونل می زدیم و با رعایت درجه 
سختی زمین، بالاترین رقم مندرج در فهرست بهای احداث 
تونل را برای آن درنظر می گرفتیم، باز به ارقام اعلام شده 
نمی رسیدیم! شاید یکی از دلایل کندی اجرای پروژه های کلان 
عمرانی در کشورمان همین حساب و کتاب های اینچنینی 
باشد که به دور از منطق اقتصاد مهندسی است. در زمینه 
احداث راه و راه آهن مصالح مصرفی تماماً در داخل کشور 
تولید می شود و حتی اگر در گذشته مجبور به واردات ریل از 
خارج بودیم، اکنون کارخانه ذوب آهن اصفهان با تولید انبوه 
ریل مورد نیاز راه آهن، کار را برای پروژه های ریلی آسان کرده 
است. تراورس های بتنی هم در کارخانجات شرکت تراورس 
در راه آهن تولید می شود و بالاست مورد استفاده نیز از معادن 
ایران به ویژه از معدن بندر رحمانلو در منطقه عجب شیر تبریز 
و چند معدن دیگر تامین می گردد. در بخش زیرسازی نیز 
از خاک و شن که به وفور در معادن مختلف ایران یافت 

می شود، استفاده می گردد.
حالا چرا برای پیمانکار این پروژه محاسبات و پرداختی ارزی 

در نظر گرفته شده است!؟ جای سوال دارد؟
البته بخشی از علائم و سیستم های سیگنالینگ مسیر از 
خارج تامین می شود که تهیه آن قطعا بر عهده پیمانکار 
احداث کننده خط نخواهد بود و به نظر میرسد که خرید و 
نصب آنها را متخصصین راه آهن بر عهده بگیرند. بنابر این در 
محاسبات مالی ابر پروژه فوق، این پرسش مطرح می شود که 
مگر هزینه احداث خطوط ریلی در ایران چقدر است که مسیر 
۷۳۰ کیلومتری راه آهن چابهار - زاهدان که عمده مسیر آن 
از لحاظ جغرافیایی هموار و مناسب است، تاکنون حدود ۲۲ 
هزار میلیارد تومان با احتساب پرداختی های ارزی و ریالی 
تمام شده و قطعا با محاسبه تعدیل سال آینده، بیشتر از این 

هم خواهد شد؟

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره 
به آنچه که »مهار نسبی موج ششم بیماری 
برای  ستاد  این  مصوبه  از  خواند،  کرونا« 
سفرهای نوروزی و همچنین نحوه برگزاری 
کلاس های مقاطع تحصیلی آموزش عالی خبر 
داد. دکتر عباس شیراوژن در پیامی توییتری 
سفرهای  درباره  کرونا  ملی  ستاد  مصوبات 
نوروزی را تشریح کرد. وی در توییتر نوشت: 

»آخرین خبرها از ستاد ملی کرونا: ۱. با توجه به مهار نسبی موج ششم بیماری کرونا در 
شرایط فعلی، هموطنان عزیز می توانند برای سفرهای نوروزی به شرط واکسیناسیون کامل 
)مگر به دلیل عدم گذشت فاصله زمانی ۳ ماهه با دوز قبلی( برنامه ریزی نمایند. ۲. این 
تصمیم مشروط به عدم اوج گیری مجدد بیماری است. چنانچه رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی نشود و بیماری مجددا اوج بگیرد، در مورد سفرها تصمیم جدید گرفته خواهد 
شد. ۳. بر همین مبنا کلیه مقاطع تحصیلی آموزش عالی که بدلیل بیماری کرونا، کلاس 
هایشان غیرحضوری برگزار می شده است، کلاس های آموزشی باید بصورت حضوری 
برگزار شود. ۴. تصویب الزامات جدید مترتب بر رنگ بندی شهرها که بدلیل جزئیات فراوان 
پس از ابلاغ مکتوب ، اعلام خواهد شد.« شیراوژن همچنین از تولید واکسن ایرانی برکت 
اختصاصی سویه امیکرون پس از اخذ مجوزهای علمی لازم بوسیله دانشمندان ایرانی و 

توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( خبر داد. 

»سرهنگ داود معظمی گودرزی« - رئیس پلیس 
فتا تهران بزرگ- در تشریح روند کلاهبرداری هایی 
که با پیامک جعلی سامانه ثنا روی می دهد، 
اظهار کرد: در چند ماه اخیر شاهد این شگرد 
از هموطنان  بودیم و متأسفانه تعداد زیادی 
عزیز طعمه این مجرمان سایبری قرار گرفتند 
اما اقدامات بسیار خوبی توسط پلیس فتا در 
بازداشت این دسته از مجرمان سایبری صورت 

گرفت. هیچ سازمان رسمی و حاکمیتی از شماره های شخصی، پیامک ابلاغیه الکترونیکی یا 
سامانه ثنا، برای مردم ارسال نمی کند لذا هموطنان در صورت دریافت چنین پیامک هایی، به 
هیچ عنوان روی لینک ارسال شده، کلیک نکنند. گودرزی با اشاره به مخاطرات موجود در پی 
کلیک روی لینک های جعلی سامانه ثنا، خاطرنشان کرد: در صورت باز کردن آن لینک، یک 
بدافزار روی گوشی نصب می شود که به محتوی پیامک ها دسترسی داشته و حریم خصوصی را 
نقض می کند همچنین با باز شدن این لینک جعلی، اطلاعات بانکی نیز توسط مجرمان سایبری 

اخذ شده و متعاقباً حساب فرد توسط کلاهبرداران خالی می شود.
رئیس پلیس فتا پایتخت متذکر شد: در صورتی که هموطنان ناخواسته روی این لینک ها 
کلیک کردند، به سرعت اینترنت تلفن همراه خود را قطع کرده و گوشی را به تنظیمات کارخانه 
بازگردانند زیرا آن بدافزار روی گوشی نصب شده که می تواند هم از طریق گوشی برای دیگران 

پیامک ارسال کند و هم دسترسی به محتوای گوشی داشته باشد.

»سخنگویستادملیمقابلهباکرونا«اعلامکرد:

مصوبه مشروط ستاد کرونا 
درباره سفرهای نوروزی

هشدار»پلیسفتا«:

به هیچ عنوان لینک جعلی سامانه »ثنا«
 را باز نکنید

حوادث و انتظامیبهداشت و سلامت

 دکتر مهرداد فرشیدی

  نویسنده و عضو هیات 
علمی دانشگاه
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اجتماعی

بازارتولید و تجارت مالیات

در راستای اجرای ماده ۱۱ قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مؤدیان، بانک 
دستگاه های  ساماندهی  به  نسبت  مالیاتی  سازمان  با همکاری  باید  مرکزی 
کارتخوان بانکی یا درگاه های پرداخت الکترونیکی اقدام می کرد. در این زمینه، 
با اقدامات صورت گرفته از سوی سازمان امور مالیاتی و بانک مرکزی کلیه 
اشخاص دارای ابزار پرداخت های بانکی می توانند با ورود به درگاه ملی خدمات 
دستگاه های  تمامی  فهرست   my.tax.gov.ir نشانی  به  مالیاتی  الکترونیک 
کارتخوان بانکی و یا درگاه های پرداخت الکترونیکی خود را مشاهده و نسبت به 
الصاق آنها به پرونده های مالیاتی قبلی و یا تشکیل پرونده مالیاتی جدید اقدام 

کنند که فرصت این اقدام در ۳۰ بهمن ماه به پایان رسید. 
بررسی ها حاکی از آن است که در مهلت تعیین شده بیش از ۴ میلیون و ۷۰۰ 
هزار دستگاه کارتخوان به پرونده مالیاتی متصل و بیش از ۳ میلیون دستگاه 
کارتخوان غیرفعال شده اند. بنابراین، با تعیین تکلیف بیش از ۷ میلیون و ۷۰۰ 
هزار دستگاه کارتخوان از ۱۰ میلیون و ۶۸۰ هزار کارتخوان فعال در کشور، بیش 
از ۲ میلیون و ۹۸۰ هزار کارتخوان صاحبان آن ها نسبت به تعیین تکلیف در 
سازمان مالیاتی اقدام نکرده اند و بلاتکلیف مانده اند که بانک مرکزی به زودی 

نسبت به غیرفعال و قطع کردن آن ها اقدام خواهد کرد. 

و هزینه های  -حداکثر درصد ضرایب سود  کرد: ۱  اعلام  ایران  اصناف  اتاق 
شرکت های پخش با هر نوع گستره فعالیت )استانی، منطقه ای و سراسری( 
به صورت یکسان و در قالب پنج گروه کالایی مطابق جدول فوق تعیین شده 
است. ۲ -حداکثر درصد ضرائب سود و هزینه های پخش برای کالاهایی که 
احیانا در جدول فوق ذکر نشده است، معادل سود در نظر گرفته شده برای 
گروه دوم خواهد بود. در صورت وجود هرگونه درخواستی مبنی بر تغییر 
گروه اینگونه کالاها موارد باید به صورت مکتوب به سازمان حمایت مصرف 
کنندگان و تولیدکنندگان اعلام شده تا پس از انجام بررسی، اقدام لازم صورت 

پذیرد.
3 -در صورتیکه فروشگاه های زنجیره ای اقدام به تامین کالا به صورت مستقیم 
از تولیدکنندگان یا واردکنندگان کنند متناسب با کاهش هزینه بواسطه حذف 
واسطه های غیر ضرور، حداقل سه درصد کمتر از مجموع ضرایب توزیع )پخش 
و خرده فروشی( خواهد بود. ۴ -در مواردی که شرکت های پخش اقدام به فروش 
کالا به عمده فروشان یا شرکت های پخش استانی یا منطقه ای می کنند مجموع 
ضریب متعلقه حلقه های توزیع تا مرحله خرده فروشی نمی تواند از ضریب پخش 

)هزینه ها و سود مصوب پخش( بیشتر باشد.

بر اساس گزارش کارگروه رصد و پایش قیمت اقلام اساسی و پرمصرف بازار کشور منتهی 
به اول اسفند ماه که از سوی انجمن ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان منتشر شده،  
قیمت گوشت مرغ تازه، تخم مرغ، شیر استریل پرچرب، شیر خام، پنیر، کره، انواع روغن، 
ماکارونی، لوبیا، لپه، سیب، رب گوجه، سیمان خاکستری، گچ، تیر آهن، روغن موتور، 
پودر شوینده دستی و دستمال کاغذی نسبت به ماه قبل از آن تغییری نکرده است. اما در 
این زمان قیمت گوشت گوسفندی و گوساله، گوسفند و گوساله زنده، شیر پاستوریزه کم 
چرب، شکر، قند، چای، برنج هندی، برنج پاکستانی، نخود، عدس، پرتقال، خرمامضافتی، 
میلگرد آج دار و کاغذ یک تا ۱۰ درصد افزایش یافته است. بر این اساس قیمت هر کیلو 
گوشت گوسفندی و گوساله با چهار و پنج درصد افزایش نسبت به ماه قبل به ۱۴۲و 
۱۴۳ هزار تومان و هر کیلو گوساله و گوسفند زنده با دو و سه درصد افزایش به نزدیک 
۵۷ و ۶۲ هزار تومان رسیده است. در این میان قیمت انواع برنج ایرانی، سیب زمینی، 
موز، پیاز و گوجه فرنگی نسبت به ماه قبل بیش از ۱۰ درصد افزایش یافته، به طوری که 
در اول اسفند امسال، انواع قیمت هر کیلو برنج ایرانی طارم و هاشمی با ۱۶ و ۱۷ درصد 
افزایش نسبت به اوایل بهمن ماه به ۷۴  و ۷۳ هزار تومان رسیده است. همچنین 
قیمت هر کیلو سیب زمینی با ۲۲، پیاز با ۱۸، گوجه فرنگی ۱۴ و موز با ۱۲، درصد افزایش 
در یک ماه به ۱۳ هزار و ۴۰۰، ۸۸۰۰، ۱۲ هزار و ۸۰۰ و ۳۶ هزار و ۸۰۰ تومان رسیده است.

جزئیات ضرایب سود و هزینه های 
پخش و توزیع کالا

افزایش قیمت ۱۷ درصدی برنج
 ایرانی در یک ماه

۲۰۰ هزار دستگاه کارتخوان
 قطع شد

جنابآقایمحمدحسینجعفری
مدیرکلارتباطاتواموربینالمللشهرداریفردیس

مرگ یاران و عزیزان سخت است و ماتمی بزرگتر از هجران مادر نیست، بدینوسیله درگذشت مادر گرامی تان را تسلیت و تعزیت 
عرض نموده و برای آن مرحومه سفر کرده رحمت واسعه و برای حضرتعالی و سایر بازماندگان صبر و شکیبایی مسئلت می نماییم

مدیرمسئولوتحریریهدنیایهوادار
بازرگانی

»معاونامورگمرکیگمرکایران«خبرداد:

تجارتخارجیایرانبه90
میلیارددلاررسید

ایران- گفت:  امور گمرکی گمرک  -معاون  »فرود عسگری« 
تجارت خارجی ایران در ۱۱ ماهه سال جاری به ۹۰ میلیارد دلار 
رسید که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۳۸ درصد 
رشد را نشان می دهد. وزن کالاهای مبادله شده بین ایران 
و کشورهای خریدار در این مدت ۱۴۹ میلیون و ۴۰۰ هزار 
تن بود که نسبت به ۱۱ ماهه سال گذشته ۱۲ درصد افزایش 
داشت. از این میزان ۱۱۲ میلیون و ۶۵۸ هزار تن کالا به ارزش 
۴۳ میلیارد و ۵۱۷ میلیون دلار سهم کالاهای صادراتی بود 
که رشد ۱۰ درصدی در وزن و ۴۰ درصدی در ارزش آنها را 

شاهد هستیم.
واردات  آمار  درخصوص  ایران  گمرک  گمرکی  امور  معاون 
کالا در ۱۱ ماهه سال ۱۴۰۰ نیز، تصریح کرد: در این مدت ۳۶ 
میلیون و ۷۷۷ هزار تن کالا به ارزش ۴۶ میلیارد و ۵۷۷ 
میلیون دلار از کشورهای مختلف وارد ایران شد که در مقایسه 
با مدت مشابه سال گذشته ۱۹درصد در وزن و ۳۶ درصد در 
ارزش رشد داشته است. عمده واردات ایران در این مدت را 
کالاهای اساسی، نهاده ها، ماشین آلات تولید، دارو و ملزومات 
پزشکی و کالاهای ضروری تشکیل می داد که به منظور تأمین 

نیازهای ضروری مردم وارد شده است.

انرژی

از  بازدید  حاشیه  در  نیرو-  -وزیر  محرابیان«  »علی اکبر 
مؤسسه تحقیقات آب وزارت نیرو در جمع خبرنگاران اظهار 
داشت: مؤسسه تحقیقات آب، هم در امور پژوهشی، هم 
در پیش بینی ها و هم در استفاده از تکنولوژی های روزآمد 
و هم بعضاً در اصلاح طرح های اجرا شده، نقش بسیار 
مشاهده  داشتیم،  که  بازدیدی  در  دارد.  کلیدی  و  مهم 
کردیم که خیلی از سدها و طرح های آبی که در کشور 
اجرا شده، مدل های آزمایشگاهی آن در مؤسسه تحقیقات 

آب وجود دارد.
وزیر نیرو با بیان اینکه »برخی طرح هایی که اجرا می شود 
به خاطر وجود اختلاف در محاسبه و اجرا، دچار مشکلاتی 

هستند«، گفت: مؤسسه تحقیقات آب، طرح ها را 
مدل سازی می کند و در مدل سازی ها، نسبت 
به رفع این ایرادها، طرح های اصلاحی ارائه 
می دهد. بخش دیگری از کار این مؤسسه، 
زمینه  این  در  است.  جوّی  پیش بینی های 
خوب  تکنولوژی های  از  مؤسسه  این  هم، 
از  یکی  البته  می کند؛  استفاده  روزآمدی  و 

تقویت  ما،  محوری  برنامه های 
مؤسسه تحقیقات آب است.

محرابیان با بیان اینکه 
تحقیقات  »مؤسسه 

آب باید به تکنولوژی های روز تجهیز شود«، گفت: اعتبارات 
خوبی در این زمینه در نظر گرفته شده و به مرور اقدامات 
لازم در این خصوص اجرایی خواهد شد. بارش های کشور 
در سال  آبی جاری در حد نرمال است. میزان بارشی که در 
مجموع کشور داشتیم برابر با متوسط بارش های 52 ساله 

کشور است، اما توزیع بارش ها نامناسب است.
وزیر نیرو خاطرنشان کرد: بارش های بسیار خوبی در جنوب 
فارس، هرمزگان، سیستان و بلوچستان و جنوب کرمان 
داشتیم به طوری که در این نقاط، بارش ها بیش از حد 
نرمال بوده اما در بخش هایی از کشور هم میزان بارش ها 
بسیار کمتر از نرمال بوده که امیدواریم در ماه های پیش 

رو کسری بارش ها جبران شود.
آب،  بخش  »در  اینکه  بیان  با  محرابیان 
در  نظام حکمرانی آب  تقویت  و  اصلاح 
دستور کار قرار گرفته«، گفت: باید منابعی 
که مدیریت می کنیم را بتوانیم به نحو 
زمینه  این  در  کنیم.  استفاده  مطلوب 
کارهای زیادی را باید انجام دهیم. در طی 
6 ماه گذشته جلسات مفصل و 
و  مدیران  با  را  متعددی 
صنعت  کارشناسان 
آب داشتیم و برنامه 

تحولی را در زمینه اصلاح و تقویت حکمرانی آب در دست 
داریم.

آب  حوزه  شفافیت  ذی نفعان،  مشارکت  داد:  ادامه  وی 
برای همه مصرف کنندگان  منابع  به صورت شفاف  که 
البته  هست؛  برنامه  این  محورهای  از  باشد  مشخص 
محورهای آن متعدد است که در آینده ای نزدیک در این 

خصوص اطلاع رسانی بیشتری صورت می گیرد.
ویژه  و  پروژه های ضروری  اخیر،  چندماه  در  افزود:  وی 
مالی خوبی  منابع  بودجه 1401  در  و  شناسایی شده اند 
پیش بینی شده که امیدواریم با تخصیص این منابع، این 
پروژه ها فعال شوند. با تکمیل و به بهره برداری رسیدن 
این پروژه، بخش قابل توجهی از مشکلات آبی کشور، هم 

در حوزه شرب و هم در حوزه کشاورزی مرتفع می شود.
وزیر نیرو در خصوص تعرفه آب مشترکان گفت: در قانون 
الگوی  از  بالاتر  افرادی که  بودجه 1400 پیش بینی شده 
مصرف، به مصرف  آب می پردازند، به صورت پلکانی، تعرفه 
این است که کسانی  اول  افزایش پیدا کند. نکته  آنها 
نسبت  قیمتی  افزایش  الگو هستند، هیچ گونه  زیر  که 
به گذشته ندارند. کسانی که تحت پوشش کمیته امداد 
و بهزیستی هستند، با رعایت الگوی کم مصرف ها، هم 
در بخش آب و هم در بخش برق، شامل قبض رایگان 

می شوند.

»وزیرنیرو«خبرداد:

آیین نامه تعرفه های جدید آب به زودی مصوب می شود

مؤسسه تحقیقات آب، هم در امور پژوهشی، هم در پیش بینی ها و هم در استفاده از تکنولوژی های روزآمد 
و هم بعضاً در اصلاح طرح های اجرا شده، نقش بسیار مهم و کلیدی دارد. در بازدیدی که داشتیم، مشاهده کردیم که 

خیلی از سدها و طرح های آبی که در کشور اجرا شده، مدل های آزمایشگاهی آن در مؤسسه تحقیقات آب وجود دارد.
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تذکرجدیبه»شهرداریکرج«؛پازلناکارآمدی،سهلانگاریواهمالدروظایف
»مریم قهرمانی« -عضو شورای اسلامی شهر کرج- در پیامی نوشت: »امروز شاهد کج سلیقگی و اهمال عوامل اجرایی دخیل در به تصویر 
کشیدن چهره مقام معظم رهبری در یکی از معابر اصلی و ورودی شهر بودیم و دل دوست داران انقلاب اسلامی بدرد آمد. به عنوان عضو 
شورای اسلامی شهر و البته به عنوان یک شهروند ضمن تذکر جدی با بالاترین مقام اجرایی شهرداری، خواستار تصحيح بدون فوت وقت 

و برخورد قاطع با عوامل سهل انگار و مسئولینی که با اهمال خود دل دوستداران رهبری عظیم الشأن را بدرد آوردند، هستم.«

سیستان و بلوچستانمازندران مرکزی

»سردار حسن مفخمی« -فرمانده انتظامی استان مرکزی- گفت: پلیس امنیت اقتصادی 
موفق به کشف فرار مالیاتی یک شرکت خصوصی به ارزش ۱۰۸ میلیارد و ۳۵۳ میلیون 
ریال در ساوه شد که مدیرعامل این مجموعه به دستگاه قضا معرفی شد. پلیس امنیت 
اقتصادی استان موفق به کشف فرار مالیاتی یک شرکت خصوصی به ارزش 108 میلیارد 
و 353 میلیون ریال شده است. سردار حسن مفخمی در ادامه صحبت های خود افزود: 
در راستای مقابله با جرایم اقتصادی و برخورد با مخلان نظم اقتصادی، ماموران پلیس 
امنیت اقتصادی، با رصد هوشمندانه روند مالی یک شرکت خصوصی در شهرستان ساوه 
از فرار مالیاتی آن مطلع و بلافاصله بررسی موضوع را در دستور کار خود قرار دادند. فرمانده 
انتظامی استان مرکزی تصریح کرد: ماموران پس از هماهنگی های لازم با دستگاه قضائی 
به همراه کارشناسان اداره کل امور مالیاتی از این شرکت بازدید و ضمن انجام اقدامات 
میدانی و جمع آوری اسناد مالی دریافتند که مدیرعامل این شرکت با جعل اسناد مالی، 
فاکتورسازی و عدم انجام تکالیف قانونی دیگر درآمد حقیقی حاصل از فعالیت شرکت خود 
را از دید ماموران مالیاتی پنهان و به مبلغ 108 میلیارد و 353 میلیون ریال فرار مالیاتی 
داشته است. فرمانده انتظامی استان مرکزی در پایان صحبت های خود بیان کرد: ماموران 
پس از هماهنگی های قضائی و تنظیم پرونده، مدیرعامل این شرکت خصوصی را برای 

سیر مراحل قانونی به دستگاه قضائی معرفی کردند.

مدیر تعاون روستایی مازندران از ارسال ۱۱ هزار تن پرتقال شب عید از مازندران به 
سراسر کشور خبر داد. سلیمان حاتم نژاد گفت: ۲۸ هزار تن پرتقال سهمیه مازندران 
برای تامین مرکبات  شب عید است که ۱۱ هزار تن آن به استان ها ارسال شده است 

و بقیه این سهمیه نیز تا ۲۰ اسفند  امسال ارسال می شود.
به گفته مسئولان جهاد کشاورزی بیش از ۴۰۰ هزار تن مرکبات اکنون در انبار های 
استان ذخیره شده است که بخشی از آن برای تازه خوری، بخشی برای صادرات و 
بخشی نیز برای عرضه شب عید و ماه های فروردین و اردیبشهت ۱۴۰۱ در نظر گرفته 

شده است.
به گفته حاتم نژاد قیمت مرکبات شب عید براساس تصمیم کمیته راهبردی ستاد 
تنظیم بازار اعلام خواهد شد و اگر قیمت مرکبات در بازار زیر ۱۳ هزار تومان باشد 
پرتقال های ذخیره شده در انبار های سازمان تعاون روستایی برای اردیبهشت و 
خرداد که میوه چندانی در بازار نیست باقی می ماند اما اگر قیمت مرکبات بالای 
۱۳ هزار تومان باشد با ۲۰ درصد زیر قیمت بازار عرضه خواهد شد. یکی از مسائل 
بحث خرید کالا های ضروری از طریق سیستم هوشمند و اینترنتی است که در 
این زمینه ازطریق شرکت های دانش بنیان خرید هوشمند از هفته آینده در استان 

آغاز خواهد شد.

»سردار احمد طاهری« - فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان- در گفت وگویی اظهار 
داشت: ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر سیستان و بلوچستان در ادامه طرح مقابله 
با قاچاقچیان و سوداگران مرگ، از فعالیت اعضای یک باند قاچاق در شهرستان خاش 
مطلع شدند و شناسایی و دستگیری اعضای آن را در دستور کار قرار دادند. فرمانده 
انتظامی استان سیستان و بلوچستان افزود: روز گذشته تکاوران انتظامی در قالب چند 
تیم عملیاتی در شهرستان خاش با پشتیبانی اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان 
قاچاقچیان را که با یک دستگاه خودروی سواری پژو در محور سراوان- خاش در حرکت 
بودند مشاهده و آنان را در کمین خود قرار دادند.  وی ادامه داد: قاچاقچیان مسلح به 
محض مشاهده کمین و ایست ماموران سمت آنان تیراندازی کردند که در تقابل آتش 
پرحجم تکاوران انتظامی پس از ساعتی درگیری و تعقیب و گریز خودروی آنان متوقف 
و در حلقه محاصره پلیس قرار می گیرند. در این عملیات مقتدرانه دو سوداگر مرگ 
دستگیر شدند و در بازرسی از خودروی آنان 342 کیلو و 600 گرم حشیش به همراه یک 
قبضه سلاح کلاش و مقادیری مهمات جنگی کشف شد. فرمانده انتظامی سیستان 
و بلوچستان با تاکید بر برخورد سرسختانه و قاطعانه تکاوران انتظامی استان با هرگونه 
تحرک و فعالیتی در زمینه تهیه و توزیع مواد مخدر، خاطرنشان کرد: برخورد پلیس با 

قاچاقچیان و سوداگران مرگ در جای جای نقاط استان سخت و  قاطع است.

ارسال ۱۱ هزار تن پرتقال شب عید 
از مازندران به سراسر کشور

باند قاچاق مواد مخدر
 در بلوچستان منهدم شد

فرار مالیاتی ۱۰۸میلیاردی شرکت 
خصوصی در مرکزی کشف شد

یزد

»معاوناموراسنادسازمانثبتاسنادواملاک
کشور«خبرداد:

123میلیونهکتارازاراضیملی
کشوردارایسندکاداستریشد

»مهدی اقبال« -معاون امور اسناد سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور- روز شنبه در مراسم تکریم و معارفه مدیران پیشین و 
جدید اداره کل ثبت اسناد و املاک استان یزد اظهار داشت: 
در کشورهای جهان اول اگر مقایسه تطبیقی داشته باشیم آن 
کشورهایی دارای امنیت حقوقی هستند که در مبحث سند 

رسمی گام های مثبتی برداشتند.
معاون امور اسناد سازمان ثبت اسناد و املاک کشور با بیان 
اینکه متأسفانه در دهه های گذشته نسبت به اجرای طرح 
کاداستر به عنوان یکی از الزامات جدی صدور سند رسمی  
بی مهری های زیادی شده است تصریح کرد: از 164 میلیون 
هکتار اراضی ملی کشور 130 میلیون تثبیت شده که برای 123 

میلیون هکتار آن سند کاداستری صادر شده است.
عضو شورای عالی سازمان ثبت در بخش دیگری از سخنان 
جمله  از  املاک  مشاورین  ساماندهی  اینکه  بیان  با  خود 
اقدامات در دستور کار سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
است، گفت: امیدواریم بتوانیم در راستای تسهیل در صدور 
سند رسمی و برداشتن موانع پیش رو در این بخش، گام های 

اساسی برداریم.

البرز

»مجتبی عبداللهی« -استاندار البرز- در جلسه بررسی روند 
گازرسانی به نقاط مختلف استان که ظهر امروز در سالن 
جلسات حوزه استاندار برگزار شد، اظهار داشت دستگاه های 
خدمات رسان باید به بهترین شکل ممکن به مردم خدمت 
ارائه دهند. ساخت و سازهای استان باید تابع اصول معماری 
و شهرسازی باشد و در چارچوب کمیسیون معماری مورد 

نظارت جدی و در نهایت، اخذ پایان کار قرار گیرد.
عبداللهی گفت: درصدد هستیم که طرح جامع تفصیلی 
استان را با استفاده از کارشناسان و متخصصان خبره و 
مدیران مربوطه تهیه و تدوین کنیم. نباید اجازه دهیم که 

بیش از این ساخت و سازها ی غیرمجاز 
و بدقواره، چهره و ایمنی شهر را به خطر 

بیندازد.
استاندار البرز گفت: سازمان نظام 
مهندسی استان باید پویاتر باشد و 

نظارت جدی بر روند ساخت و 
سازها داشته باشد و به هیچ 
چشم  تخلفات  از  عنوان 

که  زمانی  نکند.  پوشی 
نظام مهندسی از تخلف 

گزارش می دهد شهرداری باید مانع پیش روی بنا شود.
بدنبال  دارد که شهرداری ها  عبداللهی گفت: ضرورت 
باشند.  درآمدزایی  و  گذاری  سرمایه  نوین  های  روش 
شرکت توزیع گاز استان نیز درصدد است که به 
ارائه  را  خود  خدمات  مردم 
دهد و این امر با هماهنگی 
سازمان  و  ها  شهرداری ها 
نظام مهندسی ضمن تایید 
محقق  ساختمان  ایمنی 

می شود.

»سرهنگ محمد نادربیگی« -رئیس پلیس آگاهی البرز- از 
انهدام باند سارقان حرفه ای منزل با اعتراف به ۷۴ فقره 
سرقت در البرز و استان های همجوار با ۱۵۵ میلیارد ریال 
اموال سرقتی خبر داد. وی در تشریح این خبر بیان کرد: 
در پی وقوع چندین فقره سرقت از منازل در نقاط مختلف 
استان شناسایی و دستگیری سارق یا سارقان به صورت 
ویژه در دستور کار پلیس آگاهی این شهرستان قرار گرفت.

وی افزود: کارآگاهان با بررسی میدانی مناطق وقوع سرقت 
متوجه شدند که سارقان با تشکیل یک باند سه نفره به 

وسیله خودروهای پژوپارس سفید رنگ ، پژو ۴۰۵ ، پژو ۲۰۶ 
و سمندکه با تغیر در پلاک و استفاده از پلاک های دست 
نویس و یا سرقتی در ارتکاب این سرقت ها استفاده کرده و 
با پرسه زنی در مناطق مختلف شهر و شناسایی منازل مورد 
نظر که صاحب منزل در آن حضور ندارد و در فرصت مناسب 

اقدام به سرقت می کردند.
رئیس پلیس آگاهی استان اظهار کرد: در ادامه کارآگاهان با 
انجام اقدامات پلیسی و بررسی سرنخ های به جا مانده، اعضای 
باند سارقان را شناسایی و با بررسی سوابق آنها متوجه شدند 

همه آنها دارای سوابق متعدد در حوزه سرقت هستند.
این مقام ارشد انتظامی با بیان اینکه پس از شناسایی 
محل اختفاء متهمان، همه آنها با هماهنگی قضائی در چند 
عملیات غافلگیرانه دستگیر شدند، تصریح کرد: متهمان پس 
از دستگیری ابتدا منکر انجام هرگونه سرقت شدند اما پس 

از مشاهده مستندات پلیس به ناچار لب به اعتراف گشوده و 
به ۷۴ فقره سرقت منزل در سطح البرز و استان های همجوار 

با ارزش ریالی حدود ۱۵۵ میلیارد ریال اعتراف کردند.
سرهنگ نادربیگی با اشاره به اینکه در بازرسی از مخفیگاه 
متهمان، تعداد زیادی لوازم خانگی و ابزار آلات سرقتی 
کشف شده، بیان کرد: تا کنون ۱۰ نفر سارق و ۳ نفر مالخر 
در این پرونده شناسایی و دستگیر شده اند و حسب دستور 
دادیار شعبه ۱۵ دادسرای ناحیه ۳ شهید بهشتی کرج تصویر 
بدون پوشش سارقان جهت شناسایی مال باختگان منتشر 
می شود چنانچه شهروندانی که منزل آنها توسط این افراد 
مورد سرقت قرار گرفته درخواست می شود تا جهت پیگیری 
شکایت خود به اداره عملیات ویژه پلیس آگاهی استان البرز 
واقع در »میدان طالقانی کرج ، بلوار تعاون« مراجعه و یا با 

شماره تلفن ۰۲۶۲۱۸۷۲۹۰۰ تماس حاصل کنند.

»استاندارالبرز«مطرحکرد:

هرگونه ساخت وساز غیرمجاز در استان البرز باید با تشدید نظارت ها متوقف شود

»رئیسپلیسآگاهیالبرز«خبرداد:

انهدام باند حرفه ای سرقت از منازل در البرز
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کاهششهرهایباوضعیتقرمزدرکشور

مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت اعلام کرد: بر اساس جدیدترین بروزرسانی ها، تعداد شهرهای با وضعیت قرمز از 
۳۳۷ به ۱۸۴ شهر کاهش یافت. همچنین تعداد شهرهای با وضعیت نارنجی و زرد در حال افزایش است. آخرین وضعیت رنگبندی: 

قرمز: ۱۸۴ شهر، نارنجی: ۱۸۷ شهر، زرد: ۷۶ شهر و آبی: ۱ شهر.

سوژه

تکلیفنمایندگانایران
درلیگقهرمانان24-2023؛

همهچیزدرانتظارتصمیمهیئت
رئیسهفدراسیونفوتبال

پیگیری  سال ها  از  پس  بالاخره  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون 
فدراسیون های غرب قاره تصمیم به تغییر تقویم فوتبال باشگاهی 
خود گرفت تا از سال 2023 لیگ قهرمانان آسیا همزمان با برگزاری 
لیگ های غرب آسیا برگزار شود. از همین رو لیگ قهرمانان آسیا 
در سال 2023 به صورت مجزا برگزار نمی شود و این مسابقات در 
فصل 24-2023 برگزار خواهد شد. به این ترتیب لیگ قهرمانان 
چند ماه به تعویق می افتد و این موضوع باعث می شود تیم هایی 
که در این فصل موفق به کسب سهمیه می شوند، حضورشان 

مشروط به تصمیم فدراسیون های آن کشور شود.
به این ترتیب در فوتبال ایران هم هنوز مشخص نیست چه 
تیم هایی به لیگ قهرمانان آسیا 24-2023 راه خواهند یافت و با 
توجه به تعویقی که ایجاد می شود، لیگ های داخلی کشورهای 
غربی دو فصل پیاپی را باید برگزار و سپس در لیگ قهرمانان آسیا 
با تقویم جدید حضور پیدا کنند. یعنی لیگ برتر بیست ویکم و 
بیست ودوم برگزار خواهد شد و همزمان با آغاز لیگ بیست وسوم 
فصل جدید لیگ قهرمانان آسیا آغاز می شود. در این شرایط 
مشخص نیست تیم هایی که در لیگ بیست ویکم موفق به کسب 
سهمیه می شوند چه سرنوشتی خواهند داشت و تیم هایی که در 
لیگ بیست ودوم سهمیه کسب خواهند کرد، چه شرایطی دارند.

در این خصوص هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال تشکیل جلسه 
خواهد داد و مشخص خواهد کرد چه تیم هایی به لیگ قهرمانان 
آسیا 24-2023 راه یابند که می تواند راهکارهای متفاوتی باشد. 
در حال حاضر دو سهمیه ایران در لیگ قهرمانان آسیا به قهرمان 
لیگ برتر و جام حذفی تعلق پیدا می کند و دو سهمیه دیگر نیز 
به تیم های دوم و سوم لیگ برتر می رسد که در صورت مشترک 
بودن قهرمان جام حذفی و تیم های اول تا سوم، تیم آخرین 
سهمیه به تیم چهارم جدول می رسد. حالا برای لیگ قهرمانان 
آسیا 24-2023 ایران چهار سهمیه )1+3 یا 2+2( خواهد داشت که 
از لیگ های بیست ویکم و بیست ودوم حداکثر 8 تیم می توانند 
مدعی باشند که هیئت رئیسه فدراسیون باید تصمیم گیری کند 

کدام تیم ها سهمیه بگیرند.
به طور مثال هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال می تواند تصمیم 
را  سهمیه  چهار  آینده  فصل  و  فصل  این  قهرمان های  بگیرد 
دریافت کنند یا اصلاً به تیم هایی که در لیگ بیست ویکم کسب 
سهمیه می کنند، سهمیه ای تعلق نگیرد و نمایندگان ایران از 
لیگ بیست ودوم انتخاب شوند. هرچند این مسئله نیازمند هم 
اندیشی با باشگاه هاست تا آنها نیز به عنوان ذینفعان این ماجرا، 
نظرات شان را به فدراسیون فوتبال برای تصمیم گیری اعلام کنند.

دیالوگ

سرخابی ها

لیگ آزادگان

»محمد برزگر« -پیشکسوت باشگاه پرسپولیس و تیم های 
ملی- پیرامونِ شرایط این روزهای باشگاه پرسپولیس، تیم 
ملی و انتخاب سرپرست جدید تیم ملی در گفت وگویی 
تیم  گفت:  هوادار«  »دنیای  روزنامه  با  اختصاصی 
پرسپولیس بنظر بنده، امسال هم مدعی اصلی قهرمانی  
است و با وجود بحران های مدیریتی که در چند ماه اخیر 
در این باشگاه وجود داشته، باید به کادرفنی و بازیکنان 

خداقوت بگویم که با جان و دل از هیچ تلاش 
مرد  دادند،  نشان  و  نکردند  دریغ  کوششی  و 

روزهای سخت هستند.
برزگر  در ادامه صحبت های خود تصریح 
از  سرخابی ها  حذف  وجود  با  کرد: 
لیگ قهرمانان آسیا، تیم پرسپولیس 
پیش رو  لیگ  در  را  دشواری  کار 
که  تیمی  طبیعتاً  که  چرا  دارد، 
برتر  لیگ  قهرمان  پیاپی  سال   ۵
شده است، از لحاظ انگیزشی دچار 

مشکل می شود ولی با در نظر گرفتنِ 
که  می گویم  قاطعانه  شرایط،  تمام 
پرسپولیس، می تواند ششمین قهرمانی 
و  گل محمدی  یحیی  درایت  با  هم  را 

همت بچه ها جشن بگیرد که این مهم دور 

از دسترس نیست.
یقیناً  باشگاه پرسپولیس خاطر نشان کرد:  پیشکسوت 
هم  حالا  نمی شد،  حواشی  دچار  پرسپولیس  اگر 
باشد،  داشته  قرار  جدول  صدر  در  می توانست 
همیشه  پرسپولیس،  که  نکنیم  فراموش  ولی 
پرسپولیس است و  بزرگی و شخصیت قهرمانی 
سالیانی است که در روحِ این تیم، دمیده شده 

است.
بزرگر در ادامه درخصوصِ انتخاب حمید استیلی 
بعنوان سرپرست تیم ملی بزرگسالان گفت: جا 
دارد این انتخابِ درست را به فوتبال ایران تبریک 
آرزوی  خطیر،  پستِ  این  در  ایشان  برای  و  بگویم 

موفقیت می کنم. 
شایان ذکر است؛ محمد برزگر در حال توافق با تیم لیگ 

سه ای آریو بام اسلامشهر برای پست مدیریت است .

در  -رئیس سازمان خصوصی سازی-  قربان زاده«  »حسین 
درباره صورت های مالی حسابرسی شده دو باشگاه استقلال 
و پرسپولیس و ابهامات موجود در آن گفت: صورت های 
مالی دو باشگاه توسط هیئت مدیره تهیه و از سوی سازمان 
حسابرسی، بررسی و برای اولین بار منتشر شده است. نیاز 
نیست من اسم ببرم، با ریز جزئیات می توانید صورت های 
مالی این دو باشگاه را روی سایت سازمان خصوصی سازی 
ببینید. مواردی را حسابرس به عنوان ابهام مطرح کرده و 
اگر فردی به عنوان بازیکن،  سرپرست، مدیرعامل یا عضو 
هیئت مدیره یک نکته مالی مبهم داشته؛ مثلاً پول یا 
زمین یا آپارتمانی گرفته و برنگردانده، با جزئیات در بندهای 

حسابرسی وجود دارد.
»یک شخص دو واحد آپارتمان از باشگاه پرسپولیس گرفته 
و قرار بوده به نام باشگاه ثبت شود که این اتفاق نیفتاده 
است«. وی در واکنش به طرح این موضوع گفت: اینها 
به عنوان ابهام ثبت شده که باید رسیدگی شود. رسیدگی 
قطعی نیاز به حکم دارد. من خواهش کردم از مسئولان 

قضایی و بازرسی چرا که به هر حال اموال دولت و بیت المال 
بوده است. باید نسبت به گذشته حساسیت وجود داشته 
باشد. حتماً باید با توجه به انتشار صورت مالی حسابرسی 
شده، باید شعبه ای ویژه این اتفاقات سالیان گذشته در دو 
باشگاه را رسیدگی کند و این اموال به مالکیت استقلال و 

پرسپولیس برگردد.
رئیس سازمان خصوصی سازی در پاسخ به این پرسش که 
بالاترین مبلغی که ابهام داشته چقدر بوده است، گفت: 73 
هزار دلار برای پرسپولیس بوده است. موضوع آپارتمان }دو 
واحد{ هم بود که به آن اشاره کردیم. شاید این ارقام نسبت 
به ارزش باشگاه ارقام چندانی نباشد، اما باشگاه می توانست 

با همین مبالغ هزینه های خود را انجام دهد.
سه  شبکه  بخیر  صبح  سلام  برنامه  در  که  قربان زاده 
به  مربوط  دیگر  مسائل  درباره  بود،  یافته  حضور  سیما 
خصوصی سازی پرسپولیس و استقلال صحبت کرد و گفت: 
پرسپولیس سال گذشته بین 9 تا 14 میلیارد تومان سودآور 
بوده و استقلال سود نداشته و ضرر داده است. این دو 

باشگاه زیان انباشته ای دارند که بین 240 تا 300 میلیارد 
تومان است. در گزارش های سود و زیان؛ درآمد اسپانسری 
و کارگزاری سال گذشته و بدهی ها وجود دارد. مهم ترین 
بدهی؛ مالیاتی است. باید بخشی از بدهی مالیاتی پرداخت 
شود اما بخش دیگر قابلیت پیگیری، ارسال اظهارنامه و 
معافیت را داشته ولی چون این اظهارنامه ارسال نشده، 
مشمول مالیات شده اند. چون انضباط مالی در باشگاه ها 
وجود نداشته، تبدیل به آواری روی سر دو باشگاه شده 

است.

و  تومان  میلیارد  استقلال 198  باشگاه  شد:  یادآور  وی 
پرسپولیس 193 میلیارد تومان رقم مالیات قابل بخشش 
داشتند که می توانستند از راه های رسمی درخواست بدهند 
رقم  این  مالیات ها بخشیده شوند. بخش عمده  این  و 
بخشیده می شود اما نیاز به پیگیری دارد. در بخش مالیات 
غیرقابل بخشش هم حدود 73 تا 75 میلیارد تومان سهم 
باشگاه استقلال و 123 میلیارد تومان سهم پرسپولیس بود.

هفته نوزدهم لیگ دسته یک فوتبال ایران با ۹ دیدار در شهرهای 
مختلف برگزار شد که شاگردان مازیار زارع در تیم فوتبال ملوان 
موفق شدند با برتری یک بر صفر برابر شهرداری همدان، فاصله 
امتیازی خود را با سایر رقبا افزایش دهند. مهدی مومنی، خرید 

جدید ملوان، تنها گل این دیدار را به ثمر رساند.
داربی مس های لیگ یکی برنده نداشت و دو تیم مس کرمان و 
مس شهر بابک به تساوی بدون گل رضایت دادند. خیبر خرم آباد 
در خانه با نتیجه ۲ بر یک مغلوب پارس جنوبی جم شد تا اختلاف 

این تیم با صدر جدول افزایش پیدا کند. شهرداری آستارا با تک گل 
سعید دلاور توانست میزبانش خوشه طلایی ساوه را مغلوب کند.

استقلال خوزستان در ادامه روند نزولی اش، با نتیجه یک بر صفر 
برابر شمس آذر قزوین شکست خورد. تک گل این بازی را وحید 
نعمتی به ثمر رساند. رایکا بابل در تبریز برابر ماشین سازی قعر 
جدولی با نتیجه یک بر یک متوقف شد. در پرگل ترین دیدار امروز، 
سایپا موفق شد با نتیجه ۳ بر یک قشقایی شیراز را شکست دهد 
و اوضاعش را در جدول بهبود ببخشد. در دو دیداری که از ساعت 

۱۵ آغاز شد، استقلال ملاثانی برابر ویستاتوربین به تساوی بدون 
گل دست یافت و آرمان گهر توانست در لحظات پایانی، یک بر صفر 

شاهین شهرداری بوشهر را شکست دهد.
در جدول رده بندی، ملوان بندر انزلی با ۴۳ امتیاز صدرنشین است 
و مس کرمان با ۳۷ امتیاز در رده دوم قرار دارد. خیبر با ۳۳ و 
آرمان گهر با ۳۳ در رده های سوم و چهارم قرار گرفته اند. در انتهای 
جدول نیز ماشین سازی با ۶ امتیاز در رده هجدهم است و شاهین 

شهرداری با ۱۰ امتیاز در رده هفدهم است.

»پیشکسوتباشگاهپرسپولیس«درگفتوگوبا»دنیایهوادار«مطرحکرد:

پرسپولیس هنوز هم شانس اول قهرمانی است

»رئیسسازمانخصوصیسازی«مطرحکرد:

سرنوشت نامعلوم دو آپارتمان و ۷۳ هزار دلار 
در باشگاه پرسپولیس و زیان ده بودن استقلال

خیبربازهمباخت،مسمتوقفشد؛

ملوان به لیگ برتر نزدیک تر شد

میثم آب پرور

  خبرنگار

باشگاه  این روزهای  شرایط  پیرامونِ  ملی-  تیم های  و  پرسپولیس  باشگاه  -پیشکسوت  برزگر«  »محمد 
پرسپولیس، تیم ملی و انتخاب سرپرست جدید تیم ملی در گفت وگویی اختصاصی با روزنامه »دنیای هوادار« 

گفت: تیم پرسپولیس بنظر بنده، امسال هم مدعی اصلی قهرمانی  است و با وجود بحران های مدیریتی که در چند 
ماه اخیر در این باشگاه وجود داشته، باید به کادرفنی و بازیکنان خداقوت بگویم که با جان و دل از هیچ تلاش و 

کوششی دریغ نکردند و نشان دادند، مرد روزهای سخت هستند.
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ورزشی

توپ و تور

فولاد مباركه سپاهان صدرنشین جدول مسابقات گروهی 
تا شروع پلی آف، پس از دو برد ۳ بر صفر مقابل تیم پاس 
گرگان، اولین صعودکننده و تیم پیکان تهران نیز با دو پیروزی 
راحت و روان مقابل تیم شهرداری ارومیه به نیمه نهایی راه 

پيدا کردند.
اما نبرد تیم های فولاد سیرجان ایرانیان با لبنیات هراز آمل و 
مس رفسنجان با مقاومت شهداب یزد سخت و نفس گیر بود 
که با سه بازی پنج ست و یک بازی چهار ست به سرانجام 
رسید و در نهایت دو تیم فولاد سیرجان و مقاومت شهداب 
نیمه نهایی اضافه شدند و  به جمع چهار تیم مرحله  یزد 
تیم های هراز آمل و مس رفسنجان علی رغم شایستگی از 

رسیدن به این مرحله باز ماندند. 
سپاهانی ها باید با تیم پیکان در مرحله نیمه نهایی دیدار کنند 
که یکبار در مرحله گروهی طعم تلخ شکست سه بر صفر در 
سالن حماسه ۲۵ آبان ورزشگاه نقش جهان اصفهان را مز مزه 
کرده اند، با این حال بنظر می رسد شرایط برای  سپاهانی ها 
فرق کرده وحضورشان  در فینال و کسب مقام قهرمانی دور 
از دسترس شان نخواهد بود، چرا که پشت خط زنی بنام امیر 
غفور را دارند که سرحال و قبراق، امتیازآورترین بازیکن این 
تیم در پست قطر پاسور و پشت خط زن است، در کنار مسعود 
غلامی، سامان فائزی، متین تکاور سه یار سرعتی زن، علیرضا 
مباشری کاپیتان باتجربه،مجتبی میرزاجانپور دو دریافتی 
قدرتی، پاسورهای با تجربه ای مثل پرویز پزشکی و فرزاد 
ملابهرامی، دو لیبروی خوش استیل بنام های سيامک مرندی 
و رضا اصلانی و بازیکنان ذخیره  قابل اعتماد محمدی راد مانند 
کیانوش حیدری دیگر پشت خط زن تیم،  علیرضا کرباسی 
و مهدی بیاتی دو جوان خوش تکنیک و آینده دار وبا وجود 
مصدومیت فرهاد قائمی برای قهرمانی وبالا بردن جام سی 
وپنجمن دوره رقابت های لیگ برتر والیبال مردان باشگاه های 
ایران )جام سردار دل ها( به میدان پیکارهای مرحله نیمه نهایی 

پا می گذارند.
اگرچه تیم پیکان هم پس از پیروزی در دو بازی مقابل 
تیم شهرداری ارومیه از روحیه بسیار بالایی برخوردار است 
و با بازیکنان آماده ای همچون حمزه زرینی، پوریا فیاضی دو 
بازیکنی که در بازی های پلی آف در مصاف با تیم شهرداری 
ارومیه امتیازآورترین بازیکن میدان بودند، آرمین تشکری،  
پوریا یلی قطر پاسور و پشت خط زن، محمدطاهر وادی و امیر 
حسینی دو پاسور باتجربه که خوش درخشیدند و لیبروئی 

بنام محمدرضا حضرت پور بهترین دریافت کننده این فصل 
مسابقات را در اختیار دارد که متفاوت با بازی های مرحله 
گروهی، نگاهی جدی به کسب مقام قهرمانی دارد، البته جدال 
اصلی بین پیمان اکبری و رحمان محمدی راد سرمربیان با 
تجربه و بادانش والیبال در دیدار نیمه نهائی خواهد بود که در 
این مرحله باید شایستگی های خود را به منصه ظهور بگذارند. 
مقاومت  و  ایرانیان  سیرجان  فولاد  تیم های  اینکه  ضمن 
شهداب یزدهم از مدعیان پروپا قرص بشمار می آیند و همین 
امر باعث شده که کار در نیمه نهایی و رده بندی و فینال برای 

اين چهار تیم سخت و دشوار شود.
چهار تیم فولاد سیرجان ایرانیان، پیکان تهران، فولاد مبارکه 
سپاهان و مقاومت شهداب یزد در مرحله نیمه نهایی و نهایی 
هرچه در چنته دارند باید رو کنند که قطعاً رقابت های سخت 

و جذابی را شاهد خواهیم بود.
روز جمعه ششم اسفند کار برای تیم های لبنیات هراز آمل در 
مصاف با تیم فولاد سیرجان ایرانیان و مقاومت شهداب یزد 
با مس رفسنجان، بسیار تماشایی و جذاب بود، بویژه دیدار 
دوتیم مقاومت شهداب یزد و مس رفسنجان که طولانی ترین 
مسابقه این فصل بود و باوجود ویدئوچک  در ست پنجم با 
حواشی فراوانی همراه شد که از  ویدئو چک هم که به قول 
یکی از کارشناسان و قلم بدستان پیش کسوت که آپ دیت 
نشده و با ۱۰ دقیقه بازبینی رکورد تازه  ای رابرای مسئولان 

ویدئوچک کشورمان رقم زد هم کاری ساخته نبود واعتراض 
های زیادی را به همراه داشت!

در دیدار اول که از ساعت 15/30 دقیقه بین تیم های لبنیات 
هراز آمل و فولاد سیرجان ایرانیان برگزار شد، دو تیم جدال 
پایان  در  که  گذاشتند  نمایش  به  را  میلیمتری  و  سخت 
فولادی های سیرجان که در بازی اول موفق شده بودند ۳ بر 
۱ به پیروزی برسند، در این بازی سخت و علی رغم پیشتازی 
آملی ها در ست پنجم با استفاده از اشتباهات فردی حریف 
و مشکلات بازبینی ویدئوچک با حساب ۱۷ بر ۱۵ به برتری 

رسيدند. 
در این بازی تنگاتنگ و نفسگیر، به رغم درخشش رضا قرا، 
علی رمضانی و امیر خداپرستی در ست پنجم و تعویض ها و 
گرفتن وقت استراحت های به موقع بهروز عطایی آملی ها 
تن به شکست دادند و در شرایطی که می توانستند نتیجه را 
به بازی سوم بکشانند برای اولین بار در طول شش سال گذشته 

از)۹۴ تا به امروز(  از رسیدن به مرحله نیمه نهایی باز ماندند.
داوری این دیدار جذاب و تماشایی دو کارت قرمز برای دو تیم 
وچند کارت زرد داشت و کلاً باید بگوئیم داوری پرحاشیه و 
بحث برانگیزی بود. تیم فولاد سیرجان در این بازی با نتایج 
۱۹/۲۵ - ۲۵/۱۷ - ۲۸/۳۰ - ۲۹/۲۷ و ۱۷/ ۱۵ موفق به کسب 

پیروزی شد و به مرحله نیمه نهایی راه یافت.

یکصد و نودمین بازی را هم دو تیم خوب مس رفسنجان 
و مقاومت شهداب یزد برگزار کردند که در بازی اول، یزدی ها 
در جدالی که پنج ست بطول انجامید، به پیروزی رسیدند، در 
دیدار دوم هم تقریباً همان شرایط بازی اول جریان داشت 
منتها در این بازی ماراتن که بطور حتم و یقین طولانی ترین 
مسابقه تا این مرحله بشمار می رفت و حدود سه ساعت بطول 
انجامید، ست پنجم بار دیگر با  وجود ویدئوچک با حواشی 
و اعتراضات کادر مربیگری و بازیکنان دو تیم همراه شد که 
پس از وقفه ای طولانی سرانجام تیم مقاومت شهداب یزد بار 
دیگر ۳ بر ۲ و در ست پنجم که سقف بازی ۱۵ می باش ۲۶ 

بر ۲۴ به برتری رسید! 
در پیروزی تیم مقاومت شهداب یزد امین اسماعیل نژاد نقش 

اساسی داشت.
و اما با نگاهی گذرا و سطحی به اوضاع و احوال نابسامان تیم 
شهرداری ارومیه و کادر مربیگری این تیم باید اذعان کنیم 
پیکانی ها با سرویس های زهردار حمزه زرینی، دفاع های بی 
نقص آرمین تشکری و بازی خوب و استادانه پوریا فیاضی 
تیم  شیرازه  محمدرضا حضرت پور  عالی  های  توپگیری  و 
شهرداری ارومیه را بهم ریختند و پیکان را به پیروزی راحتی 

رساندند!
پیمان اکبری که حالا پخته تر از گذشته، به دور از حاشیه 
تیم پیکان را تا این مرحله آورده، بی شک برای مقابله با تیم 
پرستاره فولاد مبارکه سپاهان طرح و برنامه های ویژه ای در نظر 
گرفته  است، البته سپاهان پرستاره و رحمان محمدی راد را هم 
نباید دست کم گرفت که برای این بازی که حکم فینال دارد 

باتمام قدرت وعزمی جزم به میدان خواهد آمد.
به هرحال پیکان و سپاهان در مرحله نیمه نهایی، فینال زود 
هنگام را تجربه می کنند و باید منتظر بمانیم تا سرنوشت این 
بازی فوق العاده مهم و سرنوشت ساز مشخص شود. مضاف 
براینکه پیمان اکبری که انتقام فینال سال ۹۹ را از تندروان 
گرفته، باید دید می تواند انتقام فینال سال ۹۷ را هم از رحمان 

محمدی راد بگیرد؟ پیمان اکبری که در یک بازی بی حرف و 
حدیث علاوه بر اینکه از سد شهرداری ارومیه گذشت، انتقام 
باخت در بازی فینال فصل گذشته را از محمدرضا تندروان 
گرفت! بی تردید با روحیه ای مضاعف به مصاف فولاد مبارکه 
سپاهان خواهد شتافت. ضمن اینکه باید خاطر نشان کنیم، 
بر صفر مقابل سپاهان در  پیروزی ۳  باد  در  نباید  پیکان 
بازی های مرحله گروهی بخوابد که آن برد به نظر نگارنده یک 

اتفاق بود.
است  بهتر  باید گفت  ارومیه  تیم شهرداری  مورد  در  ولی 
بازیکنان ملی پوش سابق که پا به سن گذاشته اند، شانُ و 
جایگاه خود را بیش از این جريحه دار نکنند و سوابق درخشان 
خود را به مادیات نفروشند، درست است که پول شیرین است، 
اما به چه قیمتی؟ به قیمت از دست دادن اعتباری که برای 
بدست آوردنش سال ها زحمت و مرارت کشیده اند؟ شانُ یک 
قهرمان ورزشی فراتر از پول و  مادیات است، ارزش خود را زیر 
پا نگذارید و با کناره گیری از حضور در لیگ برتر به جوان ها هم 

فرصت خودنمایی دهید.
اما ضرورت ایجاب می کند از آقای پیمان رضایی مدیرعامل 
باشگاه شهرداری ارومیه بپرسیم، علی رغم امکانات مناسب و 
حمایت های مالی فراوان، علت چیست  و معلول کدام است 
که تیم پرطرفدار دو آتیشه شهر ارومیه که سابقه درخشانی 
در تاریخچه زرین والیبال خود دارد در این فصل نتوانسته 
انتظارات اهالی والیبال  و هواداران را بر آورده کند و به نتیجه 

مطلوب دست یابد؟
شنیده ها و شواهد حکایت از آن دارد که این تیم بابیش از ۲۰ 
میلیاردتومن هزینه و بدون بها دادن به جوان های سرشار از 
تعصب و انگیزه بومی بسته شده و به سراغ بازیکنانی رفته که 
اکثرشان بالای ۳۰ سال وحتی بیشترهستند و جوانان آذری با 
تمام شایستگی ها برای پیوستن به تیم زادگاهشان و کسب 
عنوان قهرمانی در حسرت بسر می برند! بالاتر از همه، هواداران 
تحقیرآمیز  باخت های  با  ایران  والیبال  پایتخت  متعصب 
سرافکنده شده اند، نگارنده هم بعنوان یک فرد آذری خیلی 

شرمسار شده است، شما چطور آقای پیمان رضایی؟!
سئوال بعدی، درمقابل خیل عظیم هواداران است، بفرمائید 
چه پاسخی برای شکست های تحقیرآمیز تیم تان دارید و از 
اینکه باشگاه حرفه ای پایتخت والیبال ایران در سایه ضعف 
مدیریتی جنابعالی دچار افت فاحشی شده و در مرحله پلی آف 
تن به شکست های سنگین داده بویژه در ست سوم بازی 
دوم در روز جمعه با نتیجه ۹/۲۵ خفت و خواری والیبال 
ارومیه را دوچندان کرده و باعث سرشکستگی آذری های غربی 
علی الخصوص هواداران پر شمار والیبال حاشیه نشین دریاچه 

چی چست شدید چه پاسخ قانع کننده ای دارید! 
در فرصت بعدی بیشتر پیرامون دو بازی مس رفسنجان با 
خوشداب یزد و فولاد سیرجان ایرانیان با لبنیات هراز آمل و 
وضعیت نابسامان تیم شهرداری ارومیه که باعث سرافکندگی 

جامعه والیبال ارومیه گردیده است خواهیم پرداخت.

پایانِمرحلهپلیآفباانجام8دیدار؛

قهرمانی در ابهام!

ادامهبلاتکلیفییزدانیومرادمنددرتمریناتاستقلال
سیاوش یزدانی و محمدحسین مرادمند مثل روزهای گذشته در کنار سایر بازیکنان تیم استقلال در تمرین 
برای حل  رایزنی  باشگاه استقلال در حال تلاش و  اما همچنان بلاتکلیف هستند.  این تیم شرکت کرده 
مشکل خدمت سربازی دو بازیکن و تعویق آن تا پایان مسابقات لیگ برتر است اما تا این لحظه موفق به 

کسب مجوز نشده است.

روز گذشته فدراسیون فوتبال اسامی داوران هفته 
بیستم لیگ برتر را اعلام کرد. اسامی داوران هفته 

بیستم لیگ برتر به شرح زیر است:
دوشنبه ۹ اسفند ۱۴۰۰

تراکتور - سپاهان
داوران: یاسر همرنگ- یعقوب حجتی- هیوا بهمنی- 

سعاد وفاپیشه

ناظر: محمدرضا فلاح
نفت مسجد سلیمان - آلومینیوم اراک

داوران: مرتضی منصوریان- علی میرزابیگی- پوریا 
زحمتی- وحید زمانی
ناظر: حسین نجاتی

هوادار - فولاد خوزستان
داوران: احمد محمدی- سعید قاسمی- حسین 

گلشنی- ناصر جنگی
ناظر: حاتم بک پور

فجر شهید سپاسی شیراز - پیکان
مهدی  عبدالهی-  بهمن  حیدری-  میثم  داوران: 

سیفی- حسین زمانی
ناظر: ایرج نظری

گل گهر سیرجان - صنعت نفت آبادان

قاسمی- حامد  براقی- میلاد  امیر عرب  داوران: 
صفایی- ابوالفضل گرجی

ناظر: احمد صالحی
ذوب آهن اصفهان - شهرخودرو

داوران: حمید حاج ملک- احد سلطانی- محمد 
هاشمی نسب- روح الله شریفی

ناظر: رحیم رحیمی مقدم

نساجی مازندران - استقلال
داوران: علی صفایی- محمدرضا ابوالفضلی- محسن 

سلطانی- مهدی مرجانزاده
ناظر: فریدون اصفهانیان

پرسپولیس - مس رفسنجان
داوران: اشکان خورشیدی- مهدی عالیقدر- علی اکبر 

نوری- جواد رحیم زاده ناظر: هدایت ممبینی

داورانهفتهبیستملیگبرترفوتبال؛

قضاوت خورشیدی و صفایی برای سرخابی ها

لیگ برتر

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار
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ورزشی

یادداشت

چهل و دومین دوره رقابت های کشتی فرنگی جام جهان 
پهلوان تختی بی سروصداتر از همیشه در شهر اهواز برگزار 
شد. بر میزبانی اهوازی ها نمی توان ایراد گرفت. بر مسئولین 
که  مردمی  و  فرنگی  کشتی  علاقه مندان  استان،  ورزش 
به ورزش اول کشور اهمیت می دهند نیز حَرَجی نیست. 
آنها آمادگی داشتند فراتر از مسابقات داخلی که با عنوان 

بین المللی برگزار شد پای کار باشند. 
از رویدادی در حد نام و یاد جهان پهلوان تختی میزبانی 
کنند هر چند سال هاست که راه و رسم تختی در کشتی 
رنگ فراموشی به خود گرفته و از مسابقاتی که تحت نام آن 
بزرگمرد برگزار می شود تنها نشانی برجای مانده است. باور 
کنید نامگذاری این جام به نام  اسطوره تاریخی ورزش ایران 
اگر بی احترامی به جایگاه وی نباشد جفای نابخشودنی در 

حق اوست. 
سال به سال دریغ از پارسال، چگونه است جام یاشاردوغو ترکیه 
جزو رنکینگ جهانی قرار می گیرد، اما جام تختی ما در گذر 
زمان چنان دچار حضیض می شود که باید حضور چند فرنگی کار 
بی نام و نشان تونسی و تیم دست و پا شکسته کشور همسایه 
از معدودی  باید  ارمنستان را به فال بگیریم. در این میان 
سفارشی نویس ها و سفارشی کارکن ها تعجب کرد که همچنان 
تلاش دارند با ریختن آب در چشمه ای که مدت هاست رو به 

خشکی نهاده آن را جاری و جوشان جلوه دهند.
گویی این قوم سر در لاک خود فروبرده خبر ندارند، تنور 

کشتی مدت هاست در اقصی نقاط کشور رو به سردی نهاده 
و رشته ای که روزگاری با رسم و آیین مردم این سرزمین در 
هم آمیخته بود، با تعریف و تمجیدهای آبکی این و آن رنگ 
و بوی واقعی به خود نخواهد گرفت. دریغا که مدت هاست 
تماشاگران و مبلغین واقعی کشتی از سالن های مسابقات 
اسباب کشی کرده و رفته اند. عده ای از بزرگان گذشته که با 
نیش قلم های سحرانگیز خود نام ورزش اول را بر سر زبان ها 
می انداختند سر در تراب تیره نهاده، برخی دیگر به گوشه ای 

رانده شده و جمعی کنج انزوا گزیده اند. 

در چنین فضایی عجیب نیست اگر ورزش اول رونق و جلای 
خود را از دست داده باشد و جای اینکه در میان مردم کوچه 
و بازار نشر پیدا کند در دایره محدودی به نام خانه کشتی با 
دیوارهایی آهنین و مرتفع محصور گردد. انصافا کجای این 

دایره بسته بی رنگ و لعاب را می توان طلایی نام نهاد؟
امروز حتی خود تختی نیز در میان بیهودگی های جام و 
مسابقاتی که به نام آن بزرگمرد نامگذاری شده احساس غربت 
می کند. بازهم گلی به جمال کشتی گیران داخلی و مدعیان 

وطنی که با نمایش قابل قبول خود همه ساله تلاش می کنند 
یاد و خاطره قهرمان ملی سرزمین خود را زنده نگاه دارند، اما 
مگر می شود بدون تمهیدات کافی، جوایز درخور، قهرمانان 
نامدار، تبلیغات کافی و فضای مناسب، جام بین المللی برگزار 
کرد؟ باور کنید کمترین آسیب چنین جامی آن هم به نام 
اسطوره ورزش کشور بی حرمتی نسبت به تختی بزرگ است. 
حاضریم برای حضور در آمریکا و برگزاری مسابقه تیم به 
تیم با کشتی گیران این کشور هر گونه هزینه ای را متحمل 
شویم اما حاضر نیستیم برای رویدادی که نام تختی بر آن 
نهاده شده و در کشور خودمان برگزار می شود زحمت چندانی 
به خود دهیم.  گویی باورمان شده است که مردم ایران و 
خیل عظیم دوستداران ورزش اول استحقاق آن را ندارند که 
تماشاگر بهترین رویداد در رثای بزرگترین قهرمان تاریخ ورزش 

این مملکت را داشته باشند.  
ما اهالی رسانه وظیفه داریم در مقام نقد، بگوییم، بنویسیم و 
تاکید کنیم، تا زمانی که نتوانیم یا نخواهیم کشتی را میان 
جامعه نشر تنها به نمایش از طریق گیرنده های خانگی بسنده 
کنیم اوضاع بهتر از این نخواهد شد. تا وقتی که اراده ما بر 
این قرار نگیرد تا دیوار فاصله بین کشتی و علاقه مندان را از 
میان برداریم، محکومیم از ریزش جامعه این ورزش سخن به 

میان آورده و جام تختی را در غربت برگزار کنیم.
بدبین نیستیم اما کتمان واقعیت ها مجبورمان می کند 
هزینه های گزافی برای ترمیم گسست هایی که ایجاد شده 
بپردازیم. چهل و دوسال از زمان برگزاری اولین دوره مسابقات 
جام تختی سپری می شود اما ما هنوز نتوانسته ایم منشوری 
برای برگزاری این رقابت ها تهیه و تدوین کنیم.  هر کس 
آمده به خواست و سلیقه خود کار کرده و رفته. حاصل این 
اقدامات سلیقه ای ما را به جایی که امروز در آن قرار داریم 
رسانده، فردا چه خواهد شد روشن نیست اما در یک کلام 
می توان گفت، حق جهان پهلوان یک کشور این نیست که 

مسابقات یادواره اش چنین برگزار شود.

درفقدانِشأنومنزلت؛

این جام، برازنده »تختی« نیست

واکنشبرانکوبهشایعهپیشنهادسپاهان؛بهقراردادباعمانپایبندهستم!
برانکو ایوانکوویچ گفت: من با تیم ملی عمان قرارداد دارم. من یک مربی هستم و یک مربی باید حرفه ای نگاه کند. آنچه 
مشخص است مسیری است که برای خودم در ابتدای قرارداد با تیم ملی عمان تعیین کردم. یک حرفه ای باید همیشه 

متعهد باشد. من هم به هر قراردادی که امضا کرده ام پایبند بوده و خواهم بود.

سوژه

»مدیرتیمهایملیوالیبالنشسته«خبرداد:

آغازاستعدادیابیدروالیبال
نشستهپساز5سال

مدیر تیم های ملی والیبال نشسته از شروع استعدادیابی 
و پشتوانه سازی در والیبال نشسته مردان پس از ۵ سال 
خبر داد و گفت: سعی داریم با تشکیل تیم ملی ب و امید 
و جوانان، تیم قدرتمندی را برای بازیهای پاراآسیایی چین و 

پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس آماده کنیم.
دوره  اولین  کرد:  اظهار  گویی  و  گفت  در  رضایی  هادی 
استعدادیابی و پشتوانه سازی در والیبال نشسته مردان پس 
از ۵ سال با حضور ۶۵ نفر بازیکن مستعد از سراسر کشور 
انجام شد که در نهایت ۳۶ نفر برای تشکیل تیم های ملی 
ب و امید و جوانان شناسایی شدند. اولین اردوی تیم ملی 
ب و امید و جوانان از فروردین سال آینده با کادر فنی که 
بزودی معرفی می شوند، آغاز خواهد شد و این اردوها تا 
زمان اعزام تیم به بازیهای پاراآسیایی هانگژو چین ادامه 

خواهد داشت.
رضایی تصریح کرد: تشکیل تیم ملی ب و امید و جوانان 
در کنار تیم ملی بزرگسالان یک کار بزرگی است که سالها از 
آن غافل مانده بودیم که با حمایت کمیته ملی پارالمپیک 
این کار در حال شکل گیری است تا در آینده با شناسایی 
نیروهای نخبه و مستعد در والیبال نشسته و با سرمایه 
گذاری روی آنها بتوانیم بازیکنان خوب و حرفه ای را وارد 

تیم ملی کنیم.

مسابقاتاسکیقهرمانیآسیا؛

احمدیوساوهشمشکی
نقرهایشدند

رقابت های اسکی آلپاین قهرمانی آسیا ۲۰۲۲ از پنجم اسفند 
با برگزاری مسابقات مارپیچ بزرگ در پیست اسکی مزار لبنان 
آغاز شد. در پایان رقابتهای مارپیچ کوچک این مسابقات 
عاطفه احمدی در بخش بانوان و محمد ساوه شمشکی در 

بخش مردان موفق به کسب مدال نقره شدند.
روز جمعه نیز با تصمیم مسئولان کنفدراسیون اسکی آسیا 
نتایج دور نخست مسابقات مارپیچ بزرگ به عنوان نتایج 
نهایی این مسابقات محسوب شد و عاطفه احمدی در بخش 
بانوان به مدال نقره دست پیدا کرد و محمد ساوه شمشکی 
نیز در جایگاه سوم قرار گرفت. بهرام ساوه شمشکی دبیر 
فدراسیون اسکی و ورزش های زمستانی نماینده فدراسیون 

جهانی در این مسابقات بود.

مسابقاتدوومیدانیترکیه؛

»فصیحی«قهرماندو60مترشد
در  شد  موفق  اردکان  ملو  چادر  تیم  از  فصیحی«  »فرزانه 
شود.  متر   ۶۰ دو  قهرمان  ترکیه  میدانی  و  دو  مسابقات 
ورزشکاران دو تیم باشگاهی پلیمر خلیج فارس خرم آباد و 
چادر ملو اردکان در روز نخست مسابقات دو و میدانی داخل 

سالن ترکیه به مصاف رقبای خود رفتند.
فرزانه فصیحی از تیم چادر ملو اردکان در رقابت دو ۶۰ متر 
مسابقات دو و میدانی قهرمانی ترکیه با ثبت زمان۷.۳۳ثانیه 
توانست عنوان قهرمانی این مسابقات را از آن خود کند. 
رکورد ملی کشورمان در ماده ۶۰ متر با زمان ۷.۲۵ثانیه نیز 
در اختیار فرزانه فصیحی است. پیش از این نیز »پریچهر 
شاهی« از تیم پلیمر خلیج فارس خرم آباد موفق شد پس از 
۱۱ سال رکورد ملی دو ۳ هزار متر داخل سالن را جابه جا کند.  

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

امروز حتی خود تختی نیز در میان بیهودگی های جام و مسابقاتی که به نام آن بزرگمرد نامگذاری شده 
قبول  قابل  نمایش  با  و مدعیان وطنی که  داخلی  به جمال کشتی گیران  بازهم گلی  احساس غربت می کند. 

خود همه ساله تلاش می کنند یاد و خاطره قهرمان ملی سرزمین خود را زنده نگاه دارند، اما مگر می شود بدون 
تمهیدات کافی، جوایز درخور، قهرمانان نامدار، تبلیغات کافی و فضای مناسب، جام بین المللی برگزار کرد؟ باور 

کنید کمترین آسیب چنین جامی آن هم به نام اسطوره ورزش کشور بی حرمتی نسبت به تختی بزرگ است. 

دو باشگاه استقلال و پرسپولیس برای مذاکره 
درباره حق پخش غیرزنده مسابقات خود در 
برنامه های ورزشی صداوسیما، به عوامل این 
برنامه ها نامه ای ارسال کردند. پس از تغییر و 
تحولات در نحوه درآمدزایی دو باشگاه استقلال 
و پرسپولیس از ابتدای این فصل و دریافت 
از سازمان لیگ، حالا دو  تبلیغات محیطی 
باشگاه برای زنده کردن سایر درآمدهای خود 

نیز اقدام کرده اند. این بار و در اقدامی مشترک، دو باشگاه استقلال و پرسپولیس با ارسال 
نامه ای به تهیه کنندگان برنامه های تلویزیونی شب های فوتبالی، فوتبال برتر، ورزشگاه و 
ورزش و مردم و همچنین مدیران واحد مرکزی خبر و شبکه خبر سیما خواهان رعایت 
حقوق دو باشگاه برای باز پخش بخش هایی از مسابقات و همچنین مصاحبه مربیان و 
بازیکنان دو تیم در این برنامه ها شده اند. این نامه که به امضای مصطفی آجورلو و رضا 
درویش، مدیر عامل دو باشگاه رسیده است به این مسئله اشاره کرده که برنامه های مورد 
اشاره در صورت تمایل برای پخش موارد مورد اشاره، مذاکره کنند و در صورت عدم توافق، از 
حضور عوامل برنامه ها در ورزشگاه ممانعت خواهد شد و اقدام قانونی نیز صورت می گیرد

کادر کنترل دوپینگ ستاد ملی مبارزه با دوپینگ 
از  اسفند  ششم  تا  بهمن  از ۳۰  نادو(  )ایران 
تست   ۷۰ ورزشی،   رشته  هشت  ورزشکاران 
دوپینگ اخذ کرد. در بین ۷۰ تست گرفته شده از 
سوی افسران ایران نادو، ورزشکاران تیم ملی وزنه 
برداری جوانان و حاضرین در لیگ برتر )۹ تست(، 
فینال لیگ واترپلو )۲ تست(، زنان و مردان حاضر 
در اردوی تیم ملی پارااسکی )۵ تست(، لیگ برتر 

والیبال )۱۶ تست(، کشتی گیران حاضر در جام بین المللی تختی )۱۰ تست(، ورزشکاران حاضر 
در اردوی تیم ملی هاکی روی یخ )۴ تست(، زنان و مردان حاضر در اردوی تیم ملی قایقرانی 
روئینگ )۱۰ تست( و زنان و مردان حاضر در اردوی تیم ملی قایقرانی کانو و کایاک )۱۴ تست(، 

ورزشکارانی بودند که کادر کنترل دوپینگ ایران نادو از آنان تست گرفتند.
بر اساس اعلام قائم مقام دبیر کل ستاد ملی مبارزه با دوپینگ از مجموع ۷۰ تست اخذ شده 
۱۲ تست متعلق به زنان و ۵۸ تست نیز  به مردان بوده است و روند نمونه گیری ها در هفته 
های آینده نیز بر اساس برگزاری مسابقات و تشکیل اردوهای ورزشی از ورزشکاران رشته های 

مختلف ادامه خواهد یافت.

برایفروش»حقپخشغیرزنده«دربرنامههایصداوسیما؛

اقدام مشترک استقلال و پرسپولیس 
برای درآمدزایی پایدار

اخذتستادراراز70ورزشکار؛

دور تند نمونه گیری دوپینگ 
در روزهای پایانی سال

درحاشیه
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 ما خواستار؛
صلح و آشتی 

در جهانیم

کریستیانو رونالدو ستاره باشگاه منچستریونایتد و کاپیتان تیم 
ملی پرتغال مانند چندین ورزشکار دیگر، نسبت به رویدادهای 

شمال شرق اروپا و جنگ روسیه و اوکراین واکنش نشان داد.
ستاره خط حمله منچستر در استوری اینستاگرام خود نوشت: 
ما باید جهان بهتری را برای کودکان خود خلق کنیم. خواستار 

برقراری صلح و آشتی در جهان هستیم.


